
PROTOKÓŁ 
Z XXXIX  SESJI  RADY  MIASTA  I  GMINY ŚWIERZAWA

Z DNIA  26 MARCA   2014  r. 

Miejsce posiedzenia: Centrum Kultury,  Sportu i Turystyki w Świerzawie.
Przewodniczący obrad: Marian Matusiak – Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Świerzawa.
Protokolant: Władysława Tyka – pracownik Urzędu Miasta i Gminy w Świerzawie.
Czas trwania sesji: od godz. 12,00 do godz. 14,10.
Nazwiska  radnych  obecnych  na  sesji:  Jolanta  Hatko,  Małgorzata  Piórczyńska,  Janusz  Michoń, 
Elżbieta  Bąk, Mieczysław Hajder,  Paweł  Kisowski,  Marian Matusiak,  Grażyna Zając,   Elżbieta 
Chlebosz,  Bogusław Szyja,   Roman Żukrowski,  Krzysztof Pakosz,  Józef Mroczkowski,  Edward 
Grabski, Józef Zając.
Nazwiska radnych nieobecnych na sesji: obecni wszyscy radni.
Nazwiska  osób  zaproszonych  obecnych  na  sesji:  Józef  Kołcz  –  Burmistrz  Miasta  i  Gminy 
Świerzawa,  Zbigniew Mosoń - Zastępca   Burmistrza Miasta i Gminy Świerzawa, Andrzej Chodyra 
– Skarbnik Miasta i Gminy Świerzawa,   sołtysi: Henryk Kuchnicki, Tadeusz Kasprzak,  Zbigniew 
Zięba,  Jadwiga Grzybczyk, Wiesław Romejko, Aleksandra Matuszak, Eugeniusz Ziemian, Zofia 
Pakosz, Grzegorz Chirowski – Komendant Powiatowy Policji w Złotoryi, Wojciech Bogusławski – 
Rzecznik  KKP  w  Złotoryi,  Łukasz  Horodyski  –  p.o.  Kierownika  Rewiru  Dzielnicowych 
w  Świerzawie,  Alicja  Pawlus  –  Kierownik  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 
w Świerzawie, Józef Sudoł – radny Powiatu Złotoryja.
Nazwiska osób delegowanych na sesję: Danuta Janiak – radca prawny Urzędu MiG w Świerzawie, 
Krzysztof Jagiełło – pracownik Urzędu Miasta i Gminy w Świerzawie.

Ad. 1. Otwarcie obrad. 
Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Marian Matusiak otworzył obrady i po powitaniu wszystkich 
zebranych  oświadczył,  że  zgodnie  z  listą  obecności  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczy 
15  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  osób,  stanowi  kworum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad:    
1. Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie protokołu z  XXXVIII sesji Rady Miasta i Gminy Świerzawa.
3. Informacja Burmistrza z działalności bieżącej. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Rady Miasta i Gminy.
5. Sprawozdanie z działalności MGOPS w Świerzawie za 2013 rok.
6. Dyskusja.
7. Informacja  z realizacji „Programu Wspierania Rodziny dla Miasta i Gminy Świerzawa na 

lata 2012-2014 ” za 2013 rok.
8. Dyskusja.
9. Wykorzystanie  środków  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok.
10. Dyskusja.
11. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i podjęcie uchwał: 

1) nr 189 zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Miasta i Gminy Świerzawa na stałe
    obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych
    komisji wyborczych,
2) nr 190 w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
    bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy Świerzawa na rok 2014,
3) nr 191 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2015 r.
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4) nr 192 w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji,
5) nr 193 w sprawie zmian w budżecie na 2014 rok.

12. Interpelacje i zapytania radnych.
13. Odpowiedzi na interpelacje.
14. Wolne wnioski.
15. Sprawy różne.
16. Zamknięcie sesji.

Nikt nie zgłosił uwag do przedstawionego porządku obrad. 
Przewodniczący zgłosił  wniosek, aby po pkt.  3 „Informacja Burmistrza z działalności bieżącej” 
udzielić głosu Komendantowi Powiatowemu Policji w Złotoryi.
Nikt z radnych nie zgłosił sprzeciwu do tego wniosku, w związku z czym Przewodniczący Rady 
poinformował, że porządek obrad został przyjęty przez aklamację.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z  XXXVIII sesji Rady Miasta i Gminy Świerzawa.
Nikt z radnych nie zgłosił uwag do protokołu.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 radnych protokół został przyjęty. 

Ad 3. Informacja Burmistrza z działalności bieżącej.
Burmistrz  J. Kołcz  przedstawił  informację  z działalności bieżącej (załącznik nr 1).
Dyskusja:

1. B. Szyja poprosił o informację, jakie prace będą wykonane przy stawie w Świerzawie i skąd 
będą pochodzić pieniądze na ten cel.

2. Burmistrz  J.  Kołcz  odpowiedział,  że  przy  drodze  prowadzącej  na  basen  zostanie 
zainstalowanych  5  lamp  oświetleniowych.  Prace  zostaną  wykonane  w  ramach  jednego 
projektu tj. modernizacji basenu w Świerzawie. Zostanie także wykonane ogrodzenie. 

Przewodniczący  Rady  MiG   udzielił  głosu  Grzegorzowi  Chirowskiemu  -  Komendantowi 
Powiatowemu Policji w Złotoryi.

1. Komendant przeprosił radnych za nieobecność na ostatniej sesji Rady MiG. Powodem tej 
absencji były pilne obowiązki służbowe wymagające wyjazdu poza powiat.
Komendant G. Chirowski poinformował, że w sprawie Rewiru Dzielnicowych nic się nie 
zmienia.
Podkreślił przy tym, że utrzymanie dużego budynku, w którym mieścił się komisariat policji 
w  Świerzawie,  wraz  z  dużą  działką,  dla  3  funkcjonariuszy  zatrudnionych  w  rewirze 
dzielnicowych, nie miało ekonomicznego uzasadnienia. Ponadto, stan techniczny budynku 
jest zły, obiekt  wymaga remontu.
Budynek zostanie  przekazany do Agencji  Mienia Wojskowego. Istnieje  także możliwość 
przejęcia  go przez Starostwo Powiatowe.  Komendant poinformował, że decyzje o dalszych 
losach tego obiektu  nie należą do jego kompetencji.
Komendant podkreślił,  że poza funkcjonariuszami rewiru dzielnicowych,  interwencje na 
terenie powiatu zapewnia również pododdział patrolowy Komendy Powiatowej Policji.
Zdaniem Komendanta, za bezpieczeństwo mieszkańców odpowiada policja, ale także sami 
mieszkańcy muszą zwracać uwagę na te sprawy.
Komendant  podziękował  władzom  gminy  za  finansowe  wspieranie  potrzeb  policji. 
Zadeklarował, że postara się, aby bezpieczeństwo mieszkańców w gminie Świerzawa było 
na jak najwyższym poziomie.

2. Kierownik  MGOPS  w  Świerzawie  A.  Pawlus  poinformowała,  że  w  ostatnim  czasie 
znacząco wzrosła ilość Niebieskich Kart, zakładanych przez policję. Zdarza się, że Karty 
zakładane  są  bez  uzasadnienia.  Po  tym,  jak  MGOPS otrzyma  taką  Kartę,  rusza  lawina 
czynności wykonywanych przez policję, zespół interdyscyplinarny i pracowników opieki.
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Kierownik MGOPS zapytała Komendanta o przyczyny wzrostu zakładanych Niebieskich 
Kart, czy policji chodzi tylko o statystykę? Może byłoby lepiej, aby policjanci sporządzali 
tylko notatki ze zdarzeń. 

3. Komendant  G.  Chirowski  odpowiedział,  że  w  sytuacji,  kiedy  występują  przesłanki 
uzasadniające  założenie  Niebieskiej  Karty  tj.  przemoc  w  rodzinie,  policja  nie  może 
sporządzać notatek. Procedura musi zakończyć się założeniem Niebieskiej Karty.
Komendant  podkreślił,  że  nikt  nie  wydawał  funkcjonariuszom  poleceń  dotyczących 
zwiększania ilości zakładanych Niebieskich Kart.

4. E. Grabski zapytał Komendanta o to, gdzie należy zgłosić organizację turnieju piłkarskiego.
Radny wyraził  zdanie,  że  ważne  jest,  aby budynek  po policji  pozostał  w  gestii  gminy. 
Ponadto, według Radnego, dyżury dzielnicowych pełnione w CKSiT, z uwagi na korzystne 
położenie Świerzawy względem np. Wojcieszowa lub Rząśnika stanowią  duże ułatwienie 
dla mieszkańców.

5. Komendant G. Chirowski poinformował, że imprezę o zasięgu powiatowym należy zgłaszać 
do komendy powiatowej policji.
Komendant ponownie podkreślił, że policji nie stać na utrzymywanie dużego budynku po 
komisariacie policji w Świerzawie.

6. E. Grabski zapytał o to, czy Komendant byłby gotów przyjąć propozycję Burmistrza MiG 
dotyczącą przekazania do użytkowania przez policję pomieszczeń na parterze ratusza.

7. Komendant G. Chirowski odpowiedział, że jeżeli będą to  godziwe warunki do pracy dla 
funkcjonariuszy policji,  to  tak.  Podkreślił,  że  zmiana siedziby rewiru dzielnicowych  ze 
Świerzawy na Wojcieszów niczego dla mieszkańców nie zmienia.  Zgłaszane interwencje 
i tak załatwia Komenda Powiatowa Policji.

8. B. Szyja zapytał o to, czy osoba, która bezzasadnie wezwie patrol policji będzie ukarana?
9. Komendant G. Chirowski odpowiedział, że w sytuacji, gdy ktoś np. złośliwie zgłosi fakt 

popełnienia jakiegoś wykroczenia lub niedozwolonego czynu przez inną osobę, a ten fakt 
okaże się nieprawdą, będzie to nieuzasadnione wezwanie, za które ta osoba może zostać 
ukarana.  Jednak  każda  sprawa  wezwania  patrolu  jest  indywidualna  i  każda  jest 
indywidualnie oceniana, w zależności od okoliczności, jakie przy tym wystąpiły.

10. P. Kisowski zapytał o to, czy nie można byłoby zwiększyć liczby patroli policji na obszarach 
wiejskich, w godzinach nocnych.
Młodzież jeździ wtedy często  pod wpływem alkoholu lub środków odurzających.

11. Komendant  G.  Chirowski  odpowiedział,  że  takie  sytuacje  należy zgłaszać  bezpośrednio 
kierownikowi Rewiru.  Jeżeli  nie  przyniesie to oczekiwanego skutku, należy dzwonić do 
Komendanta Powiatowego Policji, który postara się wyjaśnić tą sprawę.  Komendant dodał, 
że jest możliwość zwiększenia ilości patroli: Rada MiG może wykupić dodatkowe patrole 
policji.  Rada  będzie  mogła  wówczas  zdecydować,  gdzie  i  kiedy  mają  być  pełnione 
dodatkowe służby.

12. Przewodniczący Rady MiG wyraził zdanie, że jeżeli policja oczekuje współpracy ze strony 
społeczeństwa,  to  musi  być  zachowana  dyskrecja  policjantów.  Nie  może  być  tak,  że 
policjant  informuje  podejrzanego  lub  oskarżonego,  kto  złożył  przeciwko  niemu 
zawiadomienie.

13. Komendant  G.  Chirowski  odpowiedział,  że  przy   niektórych  zgłoszeniach,  aby  policja 
mogła coś zrobić,  musi być świadek, znany z imienia i nazwiska.  Jeżeli jednak dzieje się 
jakieś niepokojące zjawisko, policja zajmie się tym, bez względu na to, czy  ma  świadka 
znanego z imienia i nazwiska, czy go nie ma. Należy mieć przy tym świadomość, że wtedy 
możliwości dowodowe policji są żadne. Dotyczy to zwłaszcza zgłoszeń o zakłóceniach lub 
tego  rodzaju  wykroczeniach.  Brak  świadka  znacznie  ogranicza  policję.  Komendant 
poinformował, że funkcjonariusz przyjmujący zgłoszenie w komendzie powiatowej policji 
ma  obowiązek  zapytać  osobę  zgłaszającą  o  jej  dane.  Jeżeli  ta  osoba  odmawia  podania 
swoich danych, policja nie ustala, z jakiego numeru telefonu było to zgłoszenie.
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14. E.  Chlebosz  zapytała  o to,  na jakiej  podstawie  wyliczona została  kwota 5.600 zł,  którą 

proponuje  się  przyznać  jako  dofinansowanie  dla  policji  w Złotoryi.  Rada  MiG będzie 
dzisiaj głosować nad uchwałą w tej sprawie.
Radna zapytała  także o to,  czy wszystkie  samorządy naszego powiatu również podejmą 
uchwały o przyznaniu pieniędzy dla policji.

15. Komendant G. Chirowski odpowiedział, że tak jak w latach poprzednich, gdzie gminy także 
sponsorowały policję, przyjęto wskaźnik  na jednego mieszkańca powiatu.

16. Burmistrz J. Kołcz wyraził zdanie, że w tej chwili w naszej gminie jest za mało policjantów,  
aby  policja  mogła  być  sprawna.  Przez  lata  zmniejszano  obsadę  komisariatu  policji 
w Świerzawie, zmniejszano także środki na jej funkcjonowanie. Teraz mamy to, co mamy, 
i należy o tym głośno mówić. Brak wystarczającej liczby funkcjonariuszy przekłada się na 
wzrost  przestępstw  i  wykroczeń,  co  skutkuje  w  społeczeństwie  brakiem  poczucia 
bezpieczeństwa.
Burmistrz  dodał,  że  gmina  wystąpiła  do  Komendy  Głównej  i  Komendy  Wojewódzkiej 
Policji o przekazanie gminie Świerzawa  budynku po komisariacie policji w Świerzawie. 
Starosta  Powiatu  poparł  ten  zamysł.  W piśmie  zadeklarowano,  że  na  potrzeby  Rewiru 
Dzielnicowych w Świerzawie  zostaną przekazane pomieszczenia w ratuszu.
Planuje  się,  że  po przejęciu budynku po komisariacie  policji,  zostanie  tam przeniesiona 
opieka społeczna.
Burmistrz J. Kołcz wyraził zdanie, że każda sytuacja, gdzie występuje zjawisko przemocy 
w rodzinie,  wymaga  zdecydowanej  reakcji  policji,  opieki  społecznej,  a  także  zwykłych 
ludzi.  Jeżeli przepisy tego wymagają, należy zakładać takiej rodzinie Niebieskie Karty i na 
każdy możliwy sposób monitorować, co się  tam dzieje.
Burmistrz podziękował Komendantowi Powiatowemu Policji za dotychczasową współpracę.

17. Komendant G. Chirowski podkreślił, że chciały, aby policjantów było więcej. Należy jednak 
pracować w takiej sytuacji, jaka obecnie jest, szukając różnych możliwości realizacji zadań, 
jakie stoją przed policją.
Jedną  z  możliwości  zmniejszenia  się  ilości  kradzieży  mienia  jest  dobre  zabezpieczanie 
pomieszczeń,  gdzie  to  mienie  jest  przechowywane.  Dobrze  byłoby,  aby  mieszkańcy 
w charakterystyczny sposób znakowali  swoje wartościowe przedmioty.  Przyda się  to  do 
identyfikacji właściciela w przypadku odnalezienia skradzionych rzeczy i do udowodnienia 
faktu kradzieży.

Ad.4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Rady Miasta i Gminy.
1. Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej  E.  Chlebosz przedstawiła  informację o działalności 

Komisji w okresie międzysesyjnym (załącznik nr 2).
2. Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetowo-Finansowej, Oświaty i Spraw Społecznych 

J.  Michoń  przedstawił  informację  o  działalności  Komisji  w  okresie  międzysesyjnym 
(załącznik nr 3).

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska 
E.  Grabski  przedstawił  informację  o  działalności  Komisji  w  okresie  międzysesyjnym 
(załącznik nr 4).

Ad 5.  Sprawozdanie z działalności MGOPS w Świerzawie za 2013 rok.
Kierownik MGOPS w Świerzawie A. Pawlus przedstawiła  sprawozdanie z działalności MGOPS 
w Świerzawie za 2013 rok (załącznik nr 5).

Ad 6. Dyskusja.
Nikt z radnych nie zabierał głosu nad przedstawionym sprawozdaniem.
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Ad 7. Informacja  z realizacji „Programu Wspierania Rodziny dla Miasta i Gminy Świerzawa 
na lata 2012-2014 ” za 2013 rok.
Kierownik MGOPS w Świerzawie A.  Pawlus  przedstawiła   informację  z  realizacji  „Programu 
Wspierania Rodziny dla Miasta i Gminy Świerzawa na lata 2012-2014 ” za 2013 rok (zał. nr 6).

Ad 8. Dyskusja.
Nikt z radnych nie zabierał głosu nad przedstawioną informacją.

Ad.9. Wykorzystanie środków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok.
Pracownica  Urzędu  MiG  W.  Tyka  przedstawiła  informację  na  temat   wykorzystania  środków 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii za 2013 rok (załącznik nr 7).

Ad 10. Dyskusja.
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad przedstawioną informacją.

Ad.11. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i podjęcie uchwał:
1. Przewodniczący Rady MiG M. Matusiak   przedstawił projekt uchwały nr 189 zmieniającą 

uchwałę  w  sprawie  podziału  Miasta  i  Gminy  Świerzawa  na  stałe  obwody  głosowania, 
ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych  (zał. nr 8).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

2. Pracownik  Urzędu  MiG  K.  Jagiełło   przedstawił  projekt  uchwały  nr   190  w  sprawie 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie miasta i gminy Świerzawa na rok 2014  (załącznik nr 9).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

3. Skarbnik MiG A. Chodyra  przedstawił projekt uchwały nr 191 w sprawie wyrażenia zgody 
na wyodrębnienie funduszu sołeckiego  (załącznik nr 10).
Skarbnik A. Chodyra poinformował, że podczas ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej 
radny P. Kisowski zaproponował, aby  sprawdzić, czy nowa ustawa o funduszu sołeckim 
zezwala na podjęcie uchwały, która ma skutek na kolejne lata budżetowe, bez konieczności 
corocznego  podejmowania  uchwały  o  wyodrębnieniu  funduszu  sołeckiego  (przedłożony 
projekt uchwały dotyczył 2015 roku).
Skarbnik  poinformował,  że  sprawdził  to  i  okazało  się,  że  ustawa  dopuszcza  takie 
rozwiązanie. W związku z tym Skarbnik zgłosił wniosek o wykreślenie w tytule projektu 
uchwały słów „na rok 2015” oraz o  dodanie słów „na kolejne lata budżetowe”.
Skarbnik  dodał,  że  jeżeli  Rada  Miasta  i  Gminy  nie  będzie  chciała  w  kolejnych  latach 
wyodrębniać funduszu sołeckiego, będzie musiała podjąć uchwałę o nie wyrażeniu zgody na 
wyodrębnienie funduszu.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

4. Skarbnik  MiG A.  Chodyra   przedstawił  projekt  uchwały nr  192 w sprawie  przekazania 
środków finansowych dla Policji  (załącznik nr 11).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.
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5. Skarbnik  MiG  A.  Chodyra   przedstawił  projekt  uchwały  nr  nr  193  w  sprawie  zmian 

w budżecie na 2014 rok  (załącznik nr 12).
Nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji nad projektem uchwały.
W głosowaniu: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  radnych  uchwała została 
podjęta.

Ad 12.  Interpelacje i zapytania radnych.
1. J. Michoń stwierdził, że w naszym Ośrodku Zdrowia wcale nie jest  teraz lepiej, jest gorzej 

niż było. Na wizytę u lekarza chory musi rejestrować się na tydzień naprzód. Wcześniej 
czekało się najwyżej 3 dni. Chorzy odchodzą „z kwitkiem”. Ponoć nie ma lekarzy.
Nowa p. Kierownik mówiła, że wszystko będzie lepiej, a okazuje się, że jest gorzej. Radny 
zaproponował Burmistrzowi, aby przyszedł do Ośrodka Zdrowia, a usłyszy od ludzi dużo na 
temat tego, co się tam dzieje. Jest to niepokojące, bo ludzie są rozżaleni. Nie wiadomo, co 
jest powodem takiej sytuacji; czy lekarze nie chcą u nas pracować, czy też p. Kierownik nie 
daje sobie rady. 

2. J.  Mroczkowski  poprosił  o  wystąpienie  do  Powiatowego  Zarządu  Dróg  o  uzupełnienie 
poboczy drogi powiatowej przy ulicy Długiej w Lubiechowej w następujących miejscach: 
poniżej  posesji  numer  28,  naprzeciwko  placu  zabaw  i  powyżej  posesji  numer  74, 
uzupełnienie  barierek  wzdłuż  całej  ulicy  Długiej  oraz  o  zamontowanie  lustra  na 
skrzyżowaniu z ulica Kościelną.

3. E. Grabski poinformował, że lampa oświetlająca plac budowy przy boisku „Orlik”  świeci 
się dzień i noc.
Radny poprosił, aby po przywiezieniu tzw. podsypki  na  urządzany plac lekkoatletyczny na 
„Orliku” kruszywo zostało rozgarnięte koparką Urzędu MiG.

4. E. Bąk  poprosiła o zabezpieczenie głębokiego dołu w ziemi, przy drodze nad staw na ulicy 
Mickiewicza w Świerzawie (za mostkiem). Dół najprawdopodobniej powstał po wybraniu 
ziemi. Ponadto, leżą tam jakieś betonowe płyty. Tą drogą  często chodzi młodzież na lekcje 
wf. Gdyby ktoś kogoś popchnął w tym miejscu, może zdarzyć się tragiczny wypadek.

5. E.  Bąk  poprosiła  o  wycięcie  samosiejek  w  parku  na  ulicy  Reymonta  w  Świerzawie, 
zwłaszcza w górnej części parku oraz samosiejek wzdłuż rowów przy parku.
Radna poprosiła o poinformowanie, kto sadził młode drzewka w parku jaki był koszt zakupu 
sadzonek.

6. E. Bąk poprosiła o przedłużenie barierki przy drodze na odcinku: od przystanku w Starej 
Kraśnicy  przy skrzyżowaniu z drogą na Jawor,  w stronę zakrętu. Brzeg Kaczawy w tym 
miejscu jest wysoki i niebezpieczny.

7. E. Bąk poprosiła o uaktualnienie strony internetowej Przychodni Rejonowej w Świerzawie, 
w tym o podanie aktualnych informacji o tym, że w Przychodni przyjmują także lekarze 
specjaliści (podać, jakich specjalności oraz dni i  godziny przyjęć pacjentów).
Radna podkreśliła,  że  także  inne,  niektóre  instytucje   gminne,  nie  posiadają  aktualnych 
stron,  na niektórych stronach nie ma żadnych wpisów (np. ZLG).

8. E. Bąk poprosiła o uzupełnienie informacji zamieszczonej na stronie internetowej Urzędu 
Miasta  i  Gminy,  w  której  wymieniono  dzielnicowych  w  gminie  Świerzawa,  tj. 
o poinformowanie, kto jest dzielnicowym w Starej Kraśnicy.

9. B.  Szyja  poprosił  o  naprawę   szutrowych  dróg  w  Sędziszowej,  które  są  już  bardzo 
rozjeżdżone. Chodzi zwłaszcza o drogę do Lisinek, drogę obok mieszalni pasz i do posesji 
nr  24 i nr 26  na ul. Złotoryjskiej.
Należałoby także zrobić porządek z drogą w pola do p. F. Od jesieni wykonywane są tam 
jakieś  prace,  ale  efektu  nie  widać.  Droga  naprawdę jest  w złym stanie,  nie  można  nią 
przejść, ani przejechać.

10. B. Szyja poinformował, że po  ostatnich deszczach, świetlica wiejska w Sędziszowej została 
mocno zalana od dachu. Radny zapytał o to, kiedy rozpocznie się remont dachu.
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11. B.  Szyja,  występując  w  imieniu  mieszkańców,  poprosił  o  kładkę  na  Kaczawie.  Kładka 

stanowiłaby duży skrót do ich domów.
12. B. Szyja poprosił o usunięcie dużej wyrwy pod mostkiem na potoku Lisinka,  obok posesji 

p. K.  Następny duży deszcz może podmyć mostek.
13. B.  Szyja  poprosił   o  naprawę  uszkodzonej  tablicy  informacyjnej  w  Lisinkach.  Jeden 

z mieszkańców prowizorycznie naprawił tablicę, ale należałoby wykonać to porządnie. 
14. B.  Szyja  poprosił  o  zainstalowanie  prysznica  w  remizie  Ochotniczej  Straży  Pożarnej 

w  Świerzawie.  Instalacja  takiego  urządzenia  nie  wymaga  dużych  kosztów,  a  umożliwi 
strażakom umycie się po powrocie z akcji gaśniczej.

15. B.  Szyja  poprosił  o  wystąpienie  do  Dolnośląskiej  Służby Dróg  i  Kolei  o  wyznaczenie 
przejść dla pieszych w następujących miejscach na drodze wojewódzkiej w Sędziszowej: 
obok świetlicy wiejskiej, obok przystanku autobusowego i obok sklepu.

16. M.  Hajder  poprosił  o  oczyszczenie  zamulonych  rowów  wzdłuż  drogi  powiatowej 
Biegoszów-Nowy Kościół (w lesie). Woda płynie środkiem jezdni.

17. P.  Kisowski  poprosił  o  odnowienie,  albo  chociaż  przekopanie  koparką,   rowu  wzdłuż 
dłuższej strony boiska w Rzeszówku.
Ze skarpy cały czas spływa woda, a niedrożny rów nie odbiera jej. Spora część boiska jest 
zalewana wodą, jest podmokła i nie nadaje się do użytku, zwłaszcza, kiedy jest mokry rok.
Prace należałoby wykonać  przed imprezą „Biesiada Leśna w Rzeszówku”. 

Ad 13. Odpowiedzi na interpelacje.
Radny J. Michoń odpowiadając na interpelację radnej E. Bąk poinformował, że drzewka  w parku 
sadził Samorząd Mieszkańców i Stowarzyszenie „Nowator”.  Sadzonki otrzymano za darmo.
E. Grabski poparł interpelację radnej E. Bąk w sprawie zamontowania dodatkowych barierek przy 
rzece, obok przystanku w Starej Kraśnicy. Jest to niebezpieczne miejsce.
E. Chlebosz poinformowała, że na zgłoszoną w tej sprawie interpelację otrzymała odpowiedź od 
zarządcy drogi, informującą, że taka długość barierek, jaka jest tam w tej chwili, jest bezpieczna dla 
pieszych.  Według  zarządcy drogi,  przedłużenie  barierek  będzie  stanowić  zagrożenie,  ponieważ 
w momencie, kiedy będzie przejeżdżał tam duży samochód, pieszy nie będzie miał gdzie „uciec”, 
zatrzyma się na barierce i wtedy może być nieszczęście.

Burmistrz  J.  Kołcz  poinformował,  że  radni  otrzymają  pisemne  odpowiedzi   na  zgłoszone 
interpelacje.
Burmistrz J. Kołcz odpowiedział:

1. do Burmistrza docierają skargi na działalność naszej służby zdrowia, w najbliższy piątek 
jest umówiony na rozmowę z p. Kierownik. Burmistrz zwoła Radę Społeczną Przychodni, 
na której zostaną omówione  problemy i możliwości zmiany obecnej sytuacji,

2. pobocza dróg i barierki przy drogach należy naprawiać na bieżąco. Należy jednak wierzyć 
specjalistom -  inżynierom drogownictwa,  którzy  ocenili,  że  barierki  w  Starej  Kraśnicy, 
w tym miejscu, o którym mówiła radna E. Bąk, są niepotrzebne,

3. Zarząd  Lokali  Gminnych  otrzymał  zlecenie  na  remont  dachu  na  świetlicy  wiejskiej 
w Sędziszowej. Blacha na pokrycie dachu została zakupiona i powinna być już założona. 
Dodatkowo, będzie ocieplony strop świetlicy. 
Burmistrz  poinformował,  że   sprawie   remontu  świetlicy  przeprowadzi  rozmowę 
z Kierownikiem ZLG.

4. przepust na potoku Lisinka do posesji Pani K. jest prywatnym przepustem. Może jednak 
, w momencie planowanej przez ODGW regulacji potoku,  uda się ten  przepust naprawić.

5. Prysznic dla OSP w Świerzawie strażacy wykonają sobie sami, w ramach godzin pracy.
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Ad.14. Wolne wnioski. 

1. Radny Powiatu Złotoryja J. Sudoł poinformował, że na sesji Rady Powiatu Złotoryja, która 
odbędzie się 28 marca br. Zarząd Powiatu zaproponuje radnym podjęcie uchwały w sprawie 
upoważnienia  Zarządu  Powiatu  do  wydzierżawienia  szpitala  w  Złotoryi  innemu 
podmiotowi.  
Jest to istotna zmiana w strukturze służby zdrowia naszego powiatu. Radny podkreślił, że 
już dwa lata temu mówił, że jest  konieczne dla szpitala, żeby włączyć go do jakiejś sieci.  
Pojedynczy powiatowy szpital, w krótszej lub dłuższej perspektywie, nie ma szans bytu.
J. Sudoł stwierdził,  że wniosek Zarządu Powiatu trzeba poprzeć. Może należy go trochę 
zmodyfikować, gdyż dzierżawcą niekoniecznie musi być prywatny podmiot. Możliwe jest 
również  rozwiązanie  alternatywne  tj.  połączenie  szpitala  powiatowego  ze  szpitalem 
wojewódzkim  w  Legnicy.  Takie  posunięcie  może  stanowić  zalążek  do  powstania  sieci 
publicznych szpitali.
W  przypadku  wydzierżawienia  szpitala  podmiotowi  publicznemu,  szpital  wojewódzki 
w Legnicy znajdzie się w dość trudnej sytuacji – będzie otoczony  prywatnymi szpitalami, 
na  środku  pozostanie  szpital  wojewódzki,  na  który  spadnie  odium  wszystkich 
niedocenionych przez NFZ procedur. Ten szpital będzie robił wszystko to, do czego duży 
publiczny  szpital  jest  zobowiązany,  a  wszystkie  niepubliczne  szpitale  naokoło  „spiją 
śmietankę” z kontraktu NFZ. Tak może wyglądać ta sytuacja.
Radny  podkreślił, że dla ratowania szpitala w Złotoryi, należy jednak wykonać jakiś ruch 
w kierunku włączenia  go do którejś  z sieci. 

2. E.  Chlebosz  przypomniała,  że  J.  Sudoł,  pełniąc  funkcję  Starosty,  chciał  coś  robić  ze 
szpitalem. Wtedy „leciały na niego gromy”.

3. J. Sudoł odpowiedział, że wówczas była to polityka. Teraz okazuje się, że jego  propozycja 
sprzed 2 lat jest najlepsza.

4. Burmistrz J. Kołcz zapytał o to, na jakich zasadach szpital  zostanie wydzierżawiony: czy 
załoga szpitala będzie nadal zatrudniona, czy w takim samym stanie zostanie utrzymane to, 
co teraz jest.

5. J. Sudoł odpowiedział,  że w uzasadnieniu do projektu uchwały w sprawie upoważnienia 
Zarządu Powiatu do wydzierżawienia szpitala w Złotoryi innemu podmiotowi, zawarty jest 
cały pakiet  socjalny, o którym mówił Burmistrz J. Kołcz.
Radny zauważył, że szpital  w Złotoryi nie jest  perłą w koronie powiatu. Nie sprzedaje się 
czegoś atrakcyjnego, samograja finansowego, ale bardzo zadłużoną jednostkę.  Jednostkę, 
która będzie musiała zostać zrestrukturyzowana.
J. Sudoł wyraził przypuszczenie, że jeżeli Zarząd Powiatu  postawi takie warunki, jakie są 
w założeniach do  projektu uchwały, nie znajdzie się żaden nabywca szpitala. Szpital trzeba 
zrestrukturyzować i trzeba zmniejszyć zatrudnienie. Należy zdawać sobie sprawę z tego, że 
takie będą koszty społeczne, ale trzeba je ponieść, aby uratować placówkę – jako  miejsce 
świadczenia usług zdrowotnych i sporą liczbę miejsc pracy. Radny będzie o tym mówił na 
posiedzeniu komisji i sesji Rady Powiatu.

6. Burmistrz J. Kołcz zaproponował radnemu J. Sudołowi, aby nie mówił o redukcji miejsc 
pracy. Niech powie o tym nowy Zarząd Powiatu. Należałoby raczej zaprosić przedstawicieli 
wszystkich związków zawodowych, aby nowy Zarząd zadeklarował, że nikogo nie zwolni 
i znajdzie takiego klienta, który to wydzierżawi. 

7. p.  Kisowski  poinformował,  że strażak ochotnik  z  OSP Świerzawa zagadnął  go o to,  że 
mamy rok wyborczy,  a  Rada nie  podnosi  ekwiwalentu za  udział  w akcjach gaśniczych. 
Radny podkreślił,  że  jednostka   OSP Rzeszówek nie  jest  tym zainteresowana.  Strażacy 
z Rzeszówka są zainteresowani raczej zwiększeniem wydatków na zakup sprzętu dla ich 
jednostki.
Radny zapytał  w związku z tym Burmistrza MiG, czy w najbliższym  planuje podwyżkę 
ekwiwalentu.
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8. Burmistrz  J.  Kołcz  odpowiedział,  że  inne  jednostki  OSP  poza  naszą  gminą  mają 

porównywalne kwoty ekwiwalentu za udział w akcjach gaśniczych. 
Jednostka OSP w Jeżowie  Sudeckim, będąca w Systemie Ratownictwa Krajowego, która 
ma przyznany samochód,  podjęła decyzję, że pieniądze za udział w akcjach strażacy będą 
przeznaczać na zakup tego samochodu. Ekwiwalent w tej jednostce wynosi tyle samo, co u 
nas, czyli 10 złotych za godzinę akcji.
Burmistrz dodał, że podwyżka diet będzie po wyborach. 

9. R. Żukrowski przypomniał, że miesiąc temu, na zebraniu z sołtysami,  Burmistrz obiecał 
rozważyć  propozycję  dotyczącą  wypłaty  jakiejś  kwoty  za  roznoszenie  decyzji  przez 
sołtysów.  Radny  zapytał,  czy  Burmistrz  przystąpił  już  do  prac   nad  rozważaniem  tej 
propozycji.

10. Burmistrz J. Kołcz odpowiedział, że przystąpił do rozważania, tylko na razie brakuje mu 
pieniędzy.
Burmistrz dodał, że byłby skłonny,  aby wyrównać diety sołtysów do kwoty 200 złotych za 
udział  w  sesji.  Zrekompensowało  by  to  roznoszenie  decyzji   oraz  inne  czynności 
wykonywane  przez  sołtysów  (m.in.  w  zakresie  opłaty  śmieciowej,  spraw  związanych 
z opieką społeczną i innych działań administracyjnych). 
Gmina musi wyliczyć potrzeby i znaleźć wolne środki na ten wydatek.

11. R.Żukrowski przypomniał, że wśród sołtysów jest troje radnych. Pełnią te same funkcje, co 
inni sołtysi, wykonując wszystkie zadania sołtysa.
Po uchwaleniu  podwyżki  diety dla  sołtysów,  o  której  mówił  Burmistrz,  troje  sołtysów-
radnych nie otrzyma nic. Te osoby stracą na takim rozwiązaniu.

Ad 15. Sprawy różne. 
Nikt nie poruszał żadnych spraw w tym punkcie porządku obrad.

Ad 16. Zamknięcie sesji. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany i zamknął obrady.

Na tym protokół został zakończony.

                                                                                        Przewodniczący Rady Miasta i Gminy

                                                                                                          Marian Matusiak

Protokółowała:
Władysława Tyka
inspektor d/s obsługi  rady i jej organów

Dokumenty stanowiące załączniki do protokołu znajdują się do wglądu w biurze Rady Miasta 
i Gminy Świerzawa – Urząd Miasta i Gminy w Świerzawie, pokój nr 13.


